
Protokół Nr L/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Tykocinie 

z dnia 21 października  2022 r. 

 

L Sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Tykocinie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej. 

W obradach udział wzięli  radni, sołtysi, zaproszeni goście oraz pracownicy obligowani z urzędu 

według list załączonych do protokołu. 

Do punktu 1 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przywitała przybyłych na sesję radnych, gości oraz 

pracowników Urzędu. Stwierdziła, że ilość radnych obecnych na sesji, zapewnia regulaminowe quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Obrady rozpoczęto o godz. 10.00. Stan radnych wynosił 15 na sali 

obecnych było 10.  

Do punktu 2 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany zmieniony 

porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag.  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 10 

radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

4.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia  Związku Powiatowo-Gminnego  „Bociani 

 szlak”. 

5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego „Bociani 

 Szlak”. 

6.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego pod nazwą 

 Związek Powiatowo-Gminny „Łomżyńskie Forum Samorządowe”. 

7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego 

 „Łomżyńskie Forum Samorządowe”. 

8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

 zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Tykocin. 

9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

 właścicielem jest Gmina Tykocin oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin 

 na lata 2022-2034.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu  gminnego lokalu 

 mieszkalnego wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz udziałem w prawie własności gruntu, 

 stanowiących własność Gminy Tykocin. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i  kierunków 

 zagospodarowania przestrzennego Gminy Tykocin oraz miejscowych planów zagospodarowania 

 przestrzennego obowiązujących na terenie Gminy Tykocin. 



14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Białostockiego  prowadzenia zadania 

 z zakresu bieżącego utrzymania drogi powiatowej nr 1377B Tykocin- Kiermusy- Nieciece- 

 Łopuchowo- Zawady. 

15.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt  dziecka, 

 maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od ponoszenia 

 tych opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez Gminę Tykocin. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje.   

18. Zakończenie sesji.  

   

Do punktu 3 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do radnych o przyjęcie protokołu z 

XLIX Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XLIX Sesji Rady Miejskiej głosowało 

10 radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 4 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czwartego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do uchwały, które brzmiało: 

 „Wykonywanie zadań publicznych może być  realizowane w drodze utworzenia związku powiatowo-

gminnego. Formuła związku powiatowo-gminnego daje większe możliwości realizacji zadań publicznych oraz 

pozyskiwania środków zewnętrznych na ich  realizację. Utworzenie przez powiat i gminę związku w celu 

wspólnego wykonywania zadań publicznych wymaga podjęcia stosownych uchwał. Prawa i obowiązki 

powiatu  i gminy tworzących związek związane  z wykonywaniem zadań przekazanych Związkowi, 

przechodzą na Związek z dniem ogłoszenia statutu Związku. Po zarejestrowaniu w rejestrze prowadzonym 

przez ministra właściwego do spraw administracji publicznej oraz z dniem ogłoszenia statutu, Związek będzie 

posiadał osobowość prawną i wykonywał zadania publiczne we własnym imieniu i na własną 

odpowiedzialność. Zasady funkcjonowania Związku określone zostaną w Statucie Związku. W związku z 

powyższym podjęcie uchwały jest konieczne i w pełni uzasadnione.” 

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który wyjaśnił w jakim celu zakładamy Związek 

Powiatowo-Gminny a mianowicie po to, żeby można było wnioskować o większe dofinasowanie na 

wykonanie dróg. Dodał, że dzięki połączeniu gminy i powiatu przy otrzymaniu większego dofinansowania 

można zrobić większy odcinek drogi i nie dzielić go na mniejsze, krótsze etapy. Ponad to dodał, że powiat 

może oddzielnie składać wnioski o dofinasowania na swoje drogi powiatowe, gmina może oddzielnie składać 

wnioski ,ale dodatkowo mogą składać jeszcze wnioski jako związek powiatowo-gminny. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/384/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie utworzenia  Związku Powiatowo-Gminnego 

„Bociani szlak” , głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 5 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu piątego, a następnie przeszła 

do odczytania projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/385/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego 

„Bociani szlak” , głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie.  



Do punktu 6 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu szóstego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Formuła związku powiatowo – gminnego daje większe możliwości w zakresie realizacji zadania 

publicznego, w tym także pozyskiwania zewnętrznych środków finansowych. 

Prawa i obowiązki powiatów i gmin uczestniczących w związku, związane z wykonywaniem zadań 

przekazanych związkowi, przechodzą na związek z dniem ogłoszenia statutu związku. Związek wykonuje 

zadania publiczne w imieniu własnym i na własną odpowiedzialność. Związek ma osobowość prawną. Zasady 

funkcjonowania związku zostaną określone w statucie, który musi zostać przyjęty przez wszystkie rady gmin 

i powiatów, przed jego rejestracją. 

Utworzenie przez powiat i gminy związku w celu wspólnego wykonywania zadań publicznych wymaga 

podjęcia stosownych uchwał. 

Niniejszy Związek będzie działał na podstawie składek, której wysokość corocznie ustalać będzie, w ramach 

odrębnej uchwały, właściwy organ Związku. 

Mając powyższe na uwadze, podjęcie uchwały jest konieczne i w pełni uzasadnione.”   

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który dodał, że w ubiegłym roku Gmina Tykocin 

przystąpiła do stowarzyszenia, a teraz chcemy zmienić to w związek, na podstawie którego  będzie można 

aplikować o środki związane z rewitalizacją starorzeczy Narwi i koryta Narwi oraz wykonanie infrastruktury 

do tego towarzyszącej. Dodał, że w ramach tego związku przygotowujemy się obecnie do złożenia wniosku 

tzw. „Pisa-Narew”, w którym będzie uczestniczyło ponad 30 gmin z samego województwa podlaskiego, a 

ponad to wchodzą jeszcze do tego województwo mazowieckie i warmińsko-mazurskie. O pieniądze można 

aplikować do Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości. Dodał, że im więcej samorządów uczestniczy w 

projekcie, tym projekt jest  lepiej oceniany i ma większe szanse na otrzymanie dofinansowania.  

Odnosząc się natomiast do zmiany w stowarzyszeniu do którego już gmina należy na związek powiatowo-

gminny Łomżyńskie Forum Samorządowe wyjaśnił, że w stowarzyszeniu odpowiedzialność za finanse ponosi 

sam prezes stowarzyszenia, a w związku powiatowo- gminnym odpowiedzialność rozkłada się na cały zarząd. 

Dodał, że z powiatu białostockiego jesteśmy jedyną gminą, która należy do tego stowarzyszenia. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/386/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r., w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego pod 

nazwą Związek Powiatowo-Gminny „Łomżyńskie Forum Samorządowe”, głosowało 10 radnych, 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 7 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, po czym głos 

zabrał Pan Burmistrz dodając, że liderem całego projektu jest Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur 

Kosicki, a uczestnikiem - samorządem, który składa o środki z tej puli jest samorząd województwa podlaskiego 

czyli Urząd Marszałkowski.   

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/387/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r., w sprawie w sprawie przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-

Gminnego „Łomżyńskie Forum Samorządowe” ,  głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 



Do punktu 8 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały: 

 „W związku z dużą liczbą zmian do uchwały Nr XVII/100/2019 Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 

27 listopada 2019r. w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Tykocin, zasadnym jest jej ujednolicenie poprzez przyjęcie nowej uchwały w 

sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach , dla których Gmina Tykocin jest 

organem prowadzącym.. 

Regulamin będący załącznikiem do niniejszej uchwały wprowadza także zmiany do dotychczasowych zasad 

wynagradzania, tj.: 

- zwiększenie stawki dodatków dla: dyrektora szkoły, wicedyrektora szkoły i wychowawcy klasy i 

przedszkola; 

 - wprowadza stanowisko ( funkcję) Mentora wraz z określeniem stawki dodatku w związku z utworzeniem 

stanowiska nauczyciela początkującego; 

- zwiększenie stawki odpisu na dodatki motywacyjne na wynagrodzenia zasadnicze nauczycieli”.  

  Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/388/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Tykocin , głosowało 10 radnych, Uchwała została 

podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 9 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziewiątego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Ustawa o publicznym transporcie zbiorowym stanowi, że do zadań organizatora publicznego 

transportu zbiorowego należy określenie przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest gmina, udostępnionych dla operatorów i przewoźników, a także określenie warunków i 

zasad korzystania  z tych obiektów.  

Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o publicznym transporcie zbiorowym określenie przystanków 

komunikacyjnych i dworców oraz warunków i zasad korzystania z nich następuje w drodze uchwały podjętej 

przez właściwy organ danej jednostki samorządu terytorialnego.  

Zgodnie z art. 40 i 41 ustawy o samorządzie gminnym do Rady Gminy należy ustanowienie prawa 

miejscowego, w szczególności w sprawach zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. Ponieważ takimi obiektami są przystanki należało określić te zasady.  

Postanawia się utworzyć dodatkowe nowe przystanki przy drodze gminnej  nr 105578B przy zakręcie do  

miejscowości Kol. Saniki oraz przy drodze gminnej nr 105569B w miejscowości Rzędziany. Podjęcie 

niniejszej uchwały ma swoje uzasadnienie w utworzonych dodatkowych przystankach komunikacyjnych 

zlokalizowanych w pasie drogowym dróg gminnych w celu ułatwienia podróżnym korzystania z publicznego 

transportu zbiorowego”.  

 

 



 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/389/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest Gmina Tykocin oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków , głosowało 10 

radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 10 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziesiątego, po czym głos 

oddała Panu Burmistrzowi, który powiedział, że zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 3.137.446 

zł i zmniejsza o 135.378 zł, w tym: 

- zwiększa się o 109 zł plan dochodów z tytułu opłaty eksploatacyjnej za wydobywanie żwiru,  

- zmniejsza się 7.540 zł planowane dochody bieżące związane z realizacją projektu z Interreg "Transgraniczne 

szlaki poszukiwania dziedzictwa", projekt został zakończony, 

- zwiększa się o 7.030 zł dochody związane z gospodarką mieszkaniową, w tym z tytułu zwrotu opłat za 

energię i ogrzewanie, 

- zmniejsza się o 25.000 zł dochody w urzędzie z tytułu refundacji wydatków dotyczących wspólnej obsługi 

finansowej, 

- zwiększa się o 340 zł wpływy z rozliczenia z lat ubiegłych, 

- zwiększa się o 4.800 zł wpływy z tytułu ogrzewania wynajętych pomieszczeń w remizie OSP w Tykocinie,  

- zwiększa się o 2.888.419 zł dochody z tytułu udziałów we wpływach z podatku dochodowego od osób 

fizycznych, 

- zwiększa się o 23.092 zł dochody z tytułu subwencji oświatowej przeznaczonej na wynagrodzenie 

nauczycielom stażystom i nauczycielom kontraktowym, 

- zwiększa się o 54.000 zł plan dochodów z tytułu odsetek od środków przekazywanych na lokaty, 

- zmniejsza się o 18.000 zł plan dochodów z tytułu wpływu podatku VAT odliczonego od inwestycji, projekty 

inwestycyjne w zakresie wod-kan., od których istnieje możliwość odliczenia podatku w bieżącym roku nie 

będą realizowane, 

- zwiększa się plan dochodów z tytułu zwrotu pobranych świadczeń w nadmiernej wysokości świadczenia 

wychowawczego - 7.900 zł i odsetek – 1.500 zł, zasiłków rodzinnych, w tym pielęgnacyjnych – 5.100 zł, 

- zmienia się paragraf dotacji uzyskanej z NFOŚiGW na odbiór folii rolniczej – 78.338 zł. 

Ponad to dodał, że zwiększa się plan wydatków budżetowych o kwotę 1.246.707 zł i zmniejsza o 116.588 zł, 

w tym: 

- zwiększa się o 160.000 zł planowane wydatki związane z utrzymaniem dróg gminnych, w tym na remonty 

dróg żwirowych – 120.000 zł, zakup materiałów – 10.000 zł oraz na wycinkę krzaków i koszenie poboczy – 

30.000 zł, 

- zwiększa się plan wydatków w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Tykocinie o kwotę 214.014 zł, zgodnie z 

wnioskiem dyrektora szkoły, zwiększone środki zostaną wykorzystane na wynagrodzenia, opłaty za energię, 

remont łazienki, zakup i montaż urządzeń do monitoringu, zakup farby do pomalowania stołówki szkolnej 

oraz siatek na owady do kuchni, 

- zwiększa się o 147.140 zł planowane wydatki na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych,  



- zwiększa się o 50.000 zł wydatki na zakup energii do oświetlenia ulicznego. 

Podsumowując swoją wypowiedź Pan Burmistrz powiedział, że w porównaniu  do roku 2018 zwiększyły się  

dochody gminy. Kiedyś budżet gminy wynosił 33 miliony, a dzisiaj budżet gminy wynosi 43 miliony. 

Zadłużenie spadło do poziomu  z jakim przejęliśmy gminę  w 2018 roku, czyli 20,25%. 

 Pytanie zadał Radny Stanisław Rogalewski: Panie Burmistrzy, zmiana nawierzchni kosztuje 2 miliony 

kilometr? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że z wymianą nawierzchni, gruntu pod spodem. Wyjaśnił, 

że dzisiaj kilometr drogi z wymianą gruntu nawet przekracza 2 miliony złotych. Wyraził nadzieję, że może 

uda się to zrobić w rozsądnych cenach. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/390/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022, 

głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 11 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu jedenastego, a następnie 

głos ponownie oddała Panu Burmistrzowi, który powiedział, że w wyniku zmian w budżecie powstała 

nadwyżka budżetowa w kwocie 558.314 zł, która zostanie przeznaczona na spłatę kredytów. W związku z 

uzyskaniem wyższych dochodów, planuje się wcześniejszą spłatę rat kredytów w wysokości 1.010.0000 zł., 

których termin spłaty przypada na 2023 rok. Zadłużenie na koniec roku wyniesie 9.320,000 zł., co stanowi 

20,25% planowanych dochodów na 2022 rok. 

Ponad to dodał, że w wykazie przedsięwzięć dodano nowa zadanie pn. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z 

przyłączeniami przy ul. Listopada w Tykocinie, zadanie będzie realizowane w 2023 roku, a postępowanie 

przetargowe w 2022 roku, planowany koszt zadania to 713.589 zł.  

 Pytanie z sali: Panie Burmistrzu a na Ogrodowej będzie ta kanalizacja dalej czy nie? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że tak, już są robione projekty. Ulica Ogrodowa jest 

objęta projektami.  

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/391/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października  2022 r. w sprawie, zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tykocin na lata 2022-2034 , głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 12 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu  dwunastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Gmina jest współwłaścicielem nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym nr 11 przy ul. 

Choroszczańskiej w Tykocinie. W budynku mieszkalnym znajduje się 20 lokali mieszkalnych w tym 6 lokali 

stanowiących własność gminy Tykocin. Z lokalem tym związany jest udział w częściach wspólnych budynku 

oraz udział w gruncie działki nr 1963/12, dla której w sądzie rejonowym w Białymstoku prowadzona jest 

księga wieczysta nr BI1B/00063011/7. 

Najemca mieszkania komunalnego nr 1 w budynku położonym w Tykocinie przy ulicy Choroszczańskiej 11  

posiada umowę najmu zawartą na czas nieokreślony i wystąpił do Burmistrza Gminy Tykocin z wnioskiem o 

jego sprzedaż. Lokal mieszkalny nr 1 usytuowany jest w budynku mieszkalnym wielorodzinnym i składa się 



z następujących pomieszczeń: dwóch pokoi, kuchni, przedpokoju, w.c., łazienki i innych pomieszczeń o 

łącznej powierzchni użytkowej 35,64 m2 i jest wyposażony w instalację elektryczną, wodociągową. 

Art. 34 ust. 1 pkt 3 ustawy o gospodarce nieruchomościami daje pierwszeństwo osobom fizycznym i prawnym, 

którzy są najemcami lokali w budynkach będących własnością Gminy Tykocin do nabycia ich na własność”. 

 Przewodnicząc Rady Miejskiej w Tykocinie dodała, że temat omawiany był na komisjach i został 

zaopiniowany pozytywnie. 

 Pytanie z sali: ile kosztuje to mieszkanie? 

 Odpowiedzi udzieliła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Renata Kamińska mówiąc, że 

rzeczoznawca będzie ustalał cenę.   

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/392/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu gminnego lokalu 

mieszkalnego wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz udziałem w prawie własności gruntu, 

stanowiących własność Gminy Tykocin, głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 13 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu trzynastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało następująco: 

„Obowiązek podjęcia niniejszej uchwały w sprawie aktualności studium i planów miejscowych na 

obszarze gminy jest określony w art. 32 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503 z późn. zm.):  

Art. 32. 1. W celu oceny aktualności studium i planów miejscowych wójt, burmistrz albo prezydent 

miasta dokonuje analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy, ocenia postępy w opracowywaniu 

planów miejscowych i opracowuje wieloletnie programy ich sporządzania w nawiązaniu do ustaleń́ studium, 

z uwzględnieniem decyzji zamieszczonych w rejestrach, o których mowa w art. 57 ust. 1-3 i art. 67, oraz 

wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu miejscowego.  

2. Wójt, burmistrz albo prezydent miasta przekazuje radzie gminy wyniki analiz, o których mowa w 

ust. 1, po uzyskaniu opinii gminnej lub innej właściwej, w rozumieniu art. 8, komisji urbanistyczno- 

architektonicznej, co najmniej raz w czasie kadencji rady. Rada gminy podejmuje uchwałę̨ w sprawie 

aktualności studium i planów miejscowych, a w przypadku uznania ich za nieaktualne, w całości lub w części, 

podejmuje działania, o których mowa w art. 27.  

3. Przy podejmowaniu uchwały, o której mowa w ust. 2, rada gminy bierze pod uwagę̨ w szczególności 

zgodność́ studium albo planu miejscowego z wymogami wynikającymi z przepisów art. 10 ust. 1 i 2, art. 15 

oraz art. 16 ust.1.  

Na podstawie przeprowadzonej analizy, która stanowi załącznik do uchwały stwierdzono,   że 

obowiązujące Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Tykocin, 

przyjęte Uchwałą Nr XIV/131/2000 Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 29 września 2000 r. ze zmianą 

zatwierdzoną Uchwałą Nr XXIV/168/2016 Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 25.11.2016 r., Uchwałą Nr 

XLI/296/2018 Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 07.09.2018 r. i Uchwałą Nr XV/84/2019 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 25.10.2019 r., wymaga aktualizacji. 

Na podstawie ww. analizy stwierdzono również, że cześć obowiązujących panów miejscowych 

wymaga opracowania ich zmian w części lub w całości, natomiast część nie powinna być stosowana. 



Jedynie miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego opracowane na podstawie ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym obowiązujące na terenie gminy Tykocin 

uznano za aktualne.  

Przedłożona Radzie Miejskiej „Analiza zmian w zagospodarowaniu przestrzennym Gminy Tykocin 

za lata 2018-2021”, uzyskała pozytywną opinię Gminnej Komisji Architektoniczno – Urbanistycznej 

działającej przy Burmistrzu Miasta Tykocina – Opinia z dnia 28 czerwca 2022 r.  

Burmistrz Tykocina wnosi się o podjęcie niniejszej uchwały.” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/393/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Tykocin oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie Gminy Tykocin , głosowało 10 radnych, 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 14 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czternastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Gmina Tykocin dysponuje odpowiednimi zasobami do wykonywania prac z zakresu bieżącego 

utrzymania drogi powiatowej nr 1377B Tykocin- Kiermusy- Nieciece- Łopuchowo- Zawady polegającego na 

usunięciu zakrzaczenia, uzupełnieniu poboczy drogowych oraz usunięcia nadmiaru gruntu przerośniętego 

darniną. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest uzasadnione.” 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/394/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21października 2022 r. w sprawie przejęcia od Powiatu Białostockiego prowadzenia 

zadania z zakresu bieżącego utrzymania drogi powiatowej nr 1377B Tykocin- Kiermusy- Nieciece- 

Łopuchowo- Zawady, głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 15 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu, po czym przeszła do 

odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Na podstawie art. 58 ust. 1 i art. 50 ust. 2 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku 

do lat 3 rada gminy ustala w drodze uchwały – opłatę za pobyt dziecka w żłobku dla dzieci do 3 roku życia , 

opłatę dodatkową za pobyt dziecka w żłobku powyżej 10 godzin dziennie, maksymalną wysokość opłaty za 

wyżywienie oraz warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od ponoszenia opłat. W związku z 

pobytem dzieci w żłobku niezamieszkałych na terenie Gminy Tykocin proponuje się uregulowanie w kwestii 

ponoszenia opłat przez rodziców dzieci niezamieszkałych na terenie tutejszej Gminy.”  

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr L/395/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 października 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka  , 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od ponoszenia tych 

opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez Gminę Tykocin., głosowało 10 radnych, Uchwała 

została podjęta jednogłośnie. 

 



Do punktu 16 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska oddała głos Radnemu Krzysztofowi Korzińskiemu, 

który zwrócił się do Pana Burmistrza z zapytaniem: co dalej z tymi naszymi dziurami na powiatówce? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz Mariusz Dudziński mówiąc, że droga powiatowa jest własnością 

powiatu. Gmina tych dziur raczej robić nie będzie, bo trzeba byłoby przejąć w drodze uchwały tę drogę do 

remontu, chyba że radni zadeklaruję zabezpieczenie pieniędzy na to zadanie. Dodał, że nie wydatkuje 

pieniędzy na drogę, która nie należy do gminy. 

 Uwagi z sali: drogi po rajdzie nie są jeszcze w pełni przejezdne, są słabo porównane. 

 Ustosunkował się do tego Pan Burmistrz mówiąc, że ostatnio było tam nawożone 10 wywrotek żwiru. 

Ponad to dodał, że dostaliśmy pieniądze z Urzędu Marszałkowskiego na modernizację stacji uzdatniania wody 

w Bagienkach, więc na pewno poprawi się jakość wody, ciśnienie. Stacja  ta będzie modernizowana. 

250.000 zł otrzymaliśmy na remont szkoły w Tykocinie, będą robione między innymi łazienki i korytarze, 

zostanie również zmieniona nawierzchnia na schodach. Oświetlenie w szkole będzie wymienione na sali 

gimnastycznej. Dodał, że potrzeb jest dużo a budżet jest ograniczony. 

 Pytanie zadał sołtys Pan Artur Ciołko: w ilu etapach będzie robiona droga Tykocin-Nieciece-

Łopuchowo i kiedy to prawdopodobnie się zacznie? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że będzie starał się aby był to podział maksymalnie na 

trzy etapy. I etap Tykocin-Nieciece bez miejscowości-  prawie 5 km, II etap- Nieciece, tam trzeba zrobić 

odwodnienie i III etap to Nieciece- Łopuchowo. 

 Pytanie zadał sołtys Pan Artur Ciołko: czyli przez Nieciece też będzie przebiegała ścieżka rowerowa? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że tak. 

Do punktu 17 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała Radnym i Sołtysom pismo, które 

wpłynęło od Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tykocinie o następującej treści: 

 „W związku z rozpoczętym okresem jesienno-zimowym Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Tykocinie zwraca się z prośbą o współpracę w zakresie działań wspierających osoby 

potrzebujące, w tym trudnym okresie. W celu zminimalizowania zagrożenia utraty zdrowia i życia osób 

szczególnie narażonych (zwłaszcza osób starszych, samotnych, niepełnosprawnych) ważne jest 

współdziałanie wszystkich instytucji na terenie gminy oraz radnych i sołtysów. 

Zwracam się z prośbą o dołożenie wszelkich starań, aby wszyscy mieszkańcy naszej gminy bezpiecznie 

przetrwali ten trudny zimowy okres”.   

 Głos zabrała Pani Jolant Wysocka, pracownik Urzędu Miejskiego w Tykocinie, która poinformowała, 

że na terenie gminy Tykocin pojawią się na tablicach informacyjnych plakaty, informujące o tym, że od 1 

stycznia 2023 roku każdy przedsiębiorca, bez względu na rodzaj działalności będzie zobowiązany wykazać, 

że segreguje odpady w sposób selektywny. Każdy taki przedsiębiorca będzie zobowiązany  płacić za 5 frakcji, 

a nie za jedną, najczęściej za odpady segregowane nawet jeśli ich nie wytwarza. Dodała, że jest możliwość do 

12 grudnia 2022 roku wypisać się z gminnego systemu i podpisać indywidulaną umowę np. z MPO lub innym 

odbiorcą, który działa na terenie naszej gminy i ustalić własne warunki na odbiór odpadów.  Gmina jedynie 

potrzebuje aby dany przedsiębiorca taką deklarację  razem z oświadczeniem  i inną umową złożył w urzędzie.  

 Pytanie zadała Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska: jak to będzie kosztowo dla 

przedsiębiorcy? 



 Odpowiedzi udzieliła Pani Jolanta Wysocka mówiąc, że w gminie będzie to koszt 120 zł. za 5 frakcji                       

( pojemników). 

 Pytanie zadał Radny Stanisław Rogalewski: czy rolnik jest przedsiębiorcą? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Jolanta Wysocka mówiąc, że nie. 

 Kończąc swoją wypowiedź, Pani Jolanta Wysocka zwróciła się z prośbą do Radnych i Sołtysów o 

przekazanie informacji jak największej liczbie przedsiębiorców.  

 Głos zabrała Pani Skarbnik Dorota Sadowska, która powiedziała, że na najbliższej sesji trzeba będzie 

się pochylić nad podatkami. Przekazała Radnym tabelę stawek z prośbą o przeanalizowanie. 

 Głos zabrała Sołtys wsi Piski, która zwróciła się z prośbą o poprawę drogi w ich miejscowości. 

Do punktu 18 porządku obrad 

 Wyczerpując porządek obrad, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie podziękowała wszystkim 

za udział w obradach Sesji, tym samym zamknęła obrady o godz. 11.37, dziękując wszystkim za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono.  

          

         Przewodnicząca Rady Miejskiej  

              w Tykocinie 

                      Renata Kamińska 

         

 

 

Protokołowała: Anna Nartowicz 


